
 

 

 

 

 

Schagen - Anna Paulowna, 9 februari 2024 

 

 

 

Geachte heer de Groot, beste Tjeerd,  

      

In de aanloop naar de verkiezingen voor de Tweede Kamer organiseerden de afdelingen 

Hollands Kroon en Schagen een gezamenlijke discussieavond. We hebben daar van 

gedachten gewisseld over de betekenis van enkele belangrijke verkiezingsthema’s voor onze 

regio. In deze brief vragen wij je aandacht voor de uitkomsten van onze gedachtewisseling, 

specifiek waar deze een aanvulling op de landelijke D66-lijn zijn. 

 

Bouwen in het groen? 

Net als in de rest van Nederland heeft ook onze regio te kampen met een tekort aan 

betaalbare huizen, voor jongeren, alleenstaanden, ouderen en ook voor nieuwkomers van 

buiten Nederland. En ook in onze gemeenten is de ruimte beperkt. We hebben een 

bloeiende agrarische sector die de kans moet krijgen - en grijpen - om te verduurzamen. Ook 

de natuur moet een krachtige impuls krijgen, want in de afgelopen decennia is de rijkdom 

aan soorten planten en dieren dramatisch teruggelopen. Al die dingen kosten ruimte. Waar 

gaan we huizen bouwen?  

 

D66 landelijk kiest voor bouwen binnen de bebouwde kom van steden en dorpen, en ook 

voor meer hoogbouw. In onze regio zijn de mogelijkheden hiervoor echter heel beperkt. De 

D66-afdelingen Hollands Kroon en Schagen pleiten ervoor om toch huizenbouw mogelijk te 

maken buiten de bebouwde kom, zowel in de grotere kernen als in kleine. Maar wél direct 

aansluitend aan bestaande bebouwing en vanzelfsprekend niet ten koste van natuurgebied. 

Die nieuwe bebouwing moet volledig duurzaam en met heel veel groen worden gerealiseerd. 

Op die manier ontstaat er een geleidelijke overgang van bebouwd naar onbebouwd gebied. 

     

Wie doet al het werk? 

De kop van Noord-Holland is één van de eerste regio’s waar het tekort aan arbeidskrachten 

een serieus probleem gaat worden. Er zijn nu al grote tekorten in technische beroepen, in de 

zorg en in het onderwijs.  

 

De D66-afdelingen Schagen en Hollands Kroon ondersteunen de landelijke lijn van harte, 

maar vragen expliciet ook aandacht voor het motiveren en faciliteren van werkgevers voor 

het aannemen van mensen uit specifieke doelgroepen, zoals arbeidsgehandicapten, 

statushouders en ouderen. Ook moet er werk worden gemaakt van verdere automatisering 



 

 

en innovatie, waardoor het beroep op menselijke arbeid wordt verkleind. Daarnaast pleiten 

we voor het ontwikkelen van - beleid rondom - arbeidsmigratie uit niet-EU-landen én willen 

we investeren in het behoud, opleiding en verdere ontwikkeling van kansrijke 

arbeidsmigranten die nu al in onze regio werkzaam zijn.  

 

Onze regio zou graag de proeftuin zijn waarin wordt geëxperimenteerd met innovatieve en 

onorthodoxe oplossingen voor het oplopende personeelstekort. Ons inziens moet in dit 

verband ook de vraag aan de orde komen welke economische activiteiten bijdragen aan een 

samenleving waarin brede welvaart centraal staat. Het faciliteren van arbeidsmigratie zou 

met name gericht moeten zijn op ondernemingen die daaraan bijdragen, onder andere door 

te investeren in een duurzame en toekomstbestendige bedrijfsvoering. Daarbij zou, voor 

zover het de in onze regio grote agrarische sector betreft, de nadruk moeten liggen op 

voedselvoorziening en minder op sierteelt en andere producten met een minder evidente 

maatschappelijke betekenis.    

 

In het algemeen pleiten wij ervoor om met betrekking tot migratie te komen tot een 

evenwichtige aanpak die is gebaseerd op hoe migratie écht werkt - en niet op populaire, niet 

op grondige analyse gebaseerde aannames -  waardoor het draagvlak voor de opvang van 

(arbeids)migranten wordt ondersteund.  

 

Bestaanszekerheid 

Ook in onze regio is bestaanszekerheid één van de belangrijkste aandachtspunten. In het 

programma van D66 staan tal van mogelijkheden om mensen meer vastigheid in het 

dagelijkse bestaan te bieden. In aanvulling daarop - en in lijn met de Bijstandswet uit 1965 - 

pleiten de afdelingen Schagen en Hollands Kroon voor meer mogelijkheden voor gemeenten 

om individueel maatwerk te leveren. De gemeente overziet beter in welke context een gezin 

of persoon zich binnen de gemeenschap beweegt en kan daardoor precies díe 

ondersteuning bieden die nodig is. Daarbij moet de focus worden verlegd van kijken waar 

mensen recht op hebben naar waar wat iemand nodig heeft. Dit zal de geboden bijstand 

effectiever maken en ook een menselijker gezicht geven. En verder – zeker zo belangrijk – zal 

een dergelijke aanpak volgens ons grotere problemen en hogere kosten in de toekomst 

voorkomen. 

 
Tot slot 

Bij de laatste verkiezingen is wederom gebleken dat D66 vooral stadse kiezers trekt. Ook in 

de voor D66 zeer goed verlopen verkiezingen van 2021 bleven de resultaten in landelijk 

gebied achter bij die in de steden. Dat is jammer, want wij zijn er van overtuigd dat de 

redelijke, vooruitstrevende en inclusieve signatuur van D66 ook veel te bieden heeft aan 

inwoners op het platteland. Daarom roepen wij op om bij het formuleren van landelijke 

voorstellen en programma’s ook om input te vragen bij de regio’s. Wat onze afdelingen 

betreft zou hiervoor een standaardprocedure ontwikkeld moeten worden, zodat dit zich kan 



 

 

ontwikkelen tot een goede gewoonte en niet sneuvelt in de dagelijkse hectiek. Primair zullen 

daarvan de inwoners profiteren en - secundair - zal het de basis van D66 kunnen verbreden. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

mede namens 

 

Frans Jansen 

(fractievoorzitter D66-Schagen), 

 

 

 

 

 

Judith de Git  

(fractievoorzitter D66-Hollands Kroon) 

 

 

 
 

 

 

 

cc Maike Duenk 

 

 

 


